

國際廣生

GLOBAL REVIEW

(双月刊) 2023年5/6月 第3期 总第84期

2023年5月15日出版

目 次

习近平外交思想

- 1 理解中国式现代化：愿景与途径 上海国际问题研究院课题组
——基于国际社会与中国互动的视角

世界经济与国际政治

- 15 结构性权力视角下的大国数字贸易规则博弈 余南平 栾心蔚
35 CPTPP 的扩容条款与路径及中国加入面临的障碍 张天桂

科技与国际关系

- 53 科技与对外博弈 郑 华 侯彩虹
——基于科技与国际关系相关研究的分析
73 拜登政府对华技术地缘政治竞争 秦渝斌 江天骄
——限度与应对
95 拜登政府的芯片产业政策 张心志 唐巧盈
——复合困境与发展趋势

区域与国别研究

- 115 美国对华竞争加剧背景下中亚国家外交政策的新变化 曾向红 庞卫华
135 俄乌冲突背景下上合组织区域经济合作 陈小鼎 罗 润
——新形势与新思路

- 151 英文摘要

國際展望

GLOBAL REVIEW

Vol. 15 No. 3 May / June 2023

Published on May 15, 2023

Contents

- Xi Jinping Thought on Diplomacy*
- 1 Understanding Chinese Modernization: Vision and Approach
CHEN Dongxiao et al
- World Economics and Politics*
- 15 Competition and Game in Digital Trade Rulemaking of Great Powers: in the Perspective of Structural Power
YU Nanping and LUAN Xinwei
- 35 Expansion Clauses and Paths of CPTPP and Obstacles of China's Accession
ZHANG Tianguai
- Science, Technology, and International Relations*
- 53 Science and Technological Statecraft: An Analytical Perspective Based on International Relations and Technology Studies
ZHENG Hua and HOU Caihong
- 73 Geopolitical Technology Competition: Limits and Countermeasures in the Biden Administration's Approach to China
QIN Yubin and JIANG Tianjiao
- 95 The Biden Administration's Chip Industry Policy: Balancing Dilemmas and Opportunities
ZHANG Xinzhi and TANG Qiaoying
- Area Studies*
- 115 Adjusting Foreign Policies in Central Asia amid U.S.-China Rivalry
ZENG Xianghong and PANG Weihua
- 135 SCO's Economic Cooperation in the Context of the Russia-Ukraine Conflict: New Situation and New Ideas
CHEN Xiaoding and LUO Run
- 151 Abstracts

Inside Back Cover: Call for Papers and Subscription Information.